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مهدي مظلومي:

به ايران برمي گردم حتي اگر اجازه فيلمسازي نداشته باشم

    محمدصادق عابديني
انتش�ارات روايت فتح با برگزاري جش�نواره روايت قصد 
دارد روايت ه�اي تاريخ�ي از پي�روزي انقاب اس�امي و 
دف�اع مق�دس را از زب�ان راوي�ان مردم�ي بي�ان كن�د. 
مجید سان كهن، دبیر جشنواره روايت، در نشست خبري اين 
جشنواره گفت: هر ملتي كه شروع به تمدن سازي مي كند، ابتدا 
به ثبت و نگهداري تجربیات خ��ود مي پردازد و اين ثبت مانند 
ايجاد پله هايي است كه يك فضاي هندسي را شكل مي دهد، 
تا زماني كه اين ثب��ت صورت نگیرد، نمي توان انتظار داش��ت 
تحولي صورت گیرد. س��ان كهن با انتقاد از عملكرد نهاد هاي 
متولي ثبت و ضب��ط تاريخ انق��لاب و دفاع مق��دس، از آنها با 
عنوان زينت المجالس نام برد و تأكید كرد: اين نهادها بیش��تر 
در مناسبت ها ديده مي ش��وند، در حالي كه در غرب، از آنها در 

تصمیم گیري هاي مهم مشورت گرفته مي شود. 
وي با تأكید بر اينكه انقلاب اسلامي و دفاع مقدس، رخداد هاي 
مردمي بودند، افزود: بايد ثبت و ضبط خاطرات آنها نیز مردمي 
باشد، جوان ها به عنوان بازوهاي ثبت خاطرات انقلاب و دفاع 
مقدس هس��تند. دبیر جش��نواره »روايت« با اعلام راه اندازي 
»باشگاه روايت« براي آموزش علاقه مندان روايت تاريخ انقلاب و 
دفاع مقدس گفت: جشنواره در بازه هشت ماهه برگزار مي شود و 
در سه مرحله »سوژه يابي«، »پژوهش« و »نويسندگي« برگزار 
مي شود. به گفته سان كهن در مرحله اول، هر شخص مي تواند 
بین يك تا پنج سوژه را پیشنهاد دهد، در مرحله دوم سوژه ها 
مورد پژوهش قرار مي گیرد و در مرحله س��وم 10 نفر برگزيده 

مي شوند و بر اساس پژوهش ها كتاب تألیف مي شود. 
دبیر جشنواره روايت، از مش��اركت بسیج هنرمندان به عنوان 
مسئول برگزاري جشنواره در شهرستان ها و مؤسسه شهداي 
انقلاب اسلامي)سرچشمه( در برگزاري جش��نواره در تهران 
خبر داد و افزود: علاقه مندان مي توانند تا 30 آبان س��وژه هاي 
خود را ارس��ال كنند و مرحله اول داوري 15 روز بعد در نیمه 
آذرماه برگزار مي شود. در ابتداي اين نشست، محسن دريالعل، 
مدير انتشارات روايت فتح از تغییرات ايجاد شده در روند كاري 
اين انتشارات خبر داد و گفت: در سه ماه اخیر با تغییر مديريت 
انتشارات، سلسله تصمیمات و برنامه هاي تازه اي در دستور كار 
قرار گرفت كه يكي از آنها جشنواره روايت است. اين جشنواره 
بازتعريف رابطه مؤسسه روايت با نويسندگان را دنبال مي كند. 
علاقه مندان به شركت در جشنواره روايت مي توانند با مراجعه 
به آدرس اينترنتي fest. revayat. ir ضمن ثبت نام، اطلاعات 

بیشتري درباره جشنواره كسب كنند. 

با برگزاري نخستين جشنواره روايت
مردم روايتگر انقاب و دفاع مقدس مي شوند

قاضي زاده هاشمي اعام كرد
 فيلم هاي رفع توقيف شده پيش از اكران 
زير ذره بين كميسيون فرهنگي مجلس  

عضو كميس�يون فرهنگي مجلس ش�وراي اس�امي گفت 
كه اعض�اي كميس�يون فرهنگ�ي مجلس درب�اره موضوع 
رفع توقي�ف فيلم هاي نامناس�ب حس�اس هس�تند و اين 
حساسيت به وزير فرهنگ و ارشاد اسامي منتقل شده است. 
احسان قاضي زاده هاشمي، نماينده مردم فريمان و عضو كمیسیون 
فرهنگي مجلس در گفت وگو با باشگاه خبرنگاران پويا درباره تصمیم 
بر اكران پنج فیلم سینمايي كه پیش از اين توقیف بودند، گفت: ما 
هفته گذشته با آقاي صالحي وزير فرهنگ و ارشاد اسلامي و مسئولان 
مربوطه جلسه  اي داش��تیم و گفتیم كه معیارشان براي اعمال اين 
نوع كار سلیقه اي چه بوده است. قرار شد كه در اين زمینه به زودي 
پاسخگوي كمیسیون فرهنگي مجلس باشند. كارهايي كه در حوزه 
نظارت و ارزشیابي در سینما صورت مي گیرد بايد به صورت شفاف 
بیان شود. عضو ناظر مجلس در شوراي نظارت بر سازمان صدا و سیما 
ادامه داد: در خصوص پنج فیلمي كه اعلام رف��ع توقیف براي آنها 
مطرح شده است، بايد مشخص شود موانعي كه منجر به توقیف اين 
فیلم ها بوده است، چه بوده و حال كه رفع توقیف مي شود چه نكاتي را 
مد نظر قرار داده است. بالاخره توقیف اين فیلم ها علتي داشته و بايد 
مشخص شود كه چه اتفاقي افتاده است كه پس از گذشت چند سال 
اين فیلم ها به اكران نزديك شده اند. عضو كمیسیون فرهنگي مجلس 
شوراي اسلامي بیان كرد: ما تا به حال پاسخ رسمي درباره اين موضوع 
از وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامي دريافت نكرده ايم. قرار است به زودي 
ما با حضور وزير فرهنگ و ارشاد اس��لامي و مسئولان مربوطه اين 
موضوعات را به صورت جزء به جزء بررسي كنیم. اعضاي كمیسیون 
فرهنگي مجلس درب��اره موضوع رفع توقیف فیلم هاي نامناس��ب 
حساس است و اين حساسیت به وزير فرهنگ و ارشاد اسلامي منتقل 
شده است. قطعاً قبل از اكران، پنج فیلم اعلام شده مورد بررسي اعضاي 

كمیسیون فرهنگي مجلس قرار مي گیرد.  
      

تكذيب غير رسمي يك استعفا
مدير كل روابط عمومي صداوسیما با 
انتشار پستي در صفحه اينستاگرامش 
به ط��ور تلويحي اخبار منتشر ش��ده 
درباره اس��تعفا و بركن��اري مرتضي 
میرباق��ري، معاون س��یما را رد كرد. 
محمد حس��ین رنجبران كه عكس 
سلفي اش را با می�رب�اق�ري منتش�ر 
ك�رده، مي نويسد: » با دكتر میرباقري معاون سیما جلسه اي داشتم، 
مثل همیشه ش��اد و پرانرژي و با لبخند، درباره مخاطبان فعال و 
وفادارمان كه با 162 سازمان تماس مي گیرند، صحبت كرديم كه 
چگونه مي توانیم نظراتشان را به بهترين شكل به برنامه سازان سیما 
منتقل كنیم. ايشان به شدت پیگیر سريال هايي است كه در دست 
دارد، حدود صد سريال آورده بسیارخوبي براي رسانه ملي خواهد 
داشت.« در چند روز اخیر صحبت هاي جدي درباره جايگزيني علي 
داراب��ي با مرتض��ي میرباقري مطرح ش��د. دارابي اكن��ون يكي از 
موفق ترين معاونان س��ازمان صداوس��یما اس��ت كه معاونت امور 
استان هاي س��ازمان را در اختیار دارد. صحبت بركناري میرباقري 
زماني جدي شد كه در هفته گذشته رئیس صداوسیما معاون صداي 
س��ازمان را بركنار كرد. اگرچه رفتن يا ابقاي میرباقري هیچگاه از 
مجاري رسمي اعلام نشد، اما رسانه ها پست اينستاگرامي رنجبران 
را به معناي رد شايعات مطرح كرده اند. میرباقري كه در دوره عزت الله 
ضرغامي معاون سیما بود، چند سالي را در وزارت كشور حضور داشت 

و با انتصاب علي عسكري دوباره به صداوسیما بازگشت. 
      

انتقاد از پخش يك گزارش خبري
پاي��گاه خب��ري رجانیوز، از انتش��ار 
گزارش��ي درباره مس��تند »كايه دو 
س��ینما« انتقاد كرد. كايه دو سینما، 
مستندي اس��ت به كارگرداني میلاد 
ثابت��كار كه به تاريخچ��ه مجله فیلم 
مي پردازد. مجله فیلم با سابقه انتشار 
ساله، يكي از قديمي ترين مجلات   35
س��ینمايي بعد از انقلاب اس��ت ك��ه نويس��ندگان آن جزو طیف 
روشنفكران سینما شناخته مي شوند. موضوعي كه پرداخت آن در 
رس��انه ملي، انتقاد رجا را در پي داشته اس��ت. رجا نیوز در اينباره 
مي نويسد: پخش گزارشي تبلیغي در خصوص مجله فیلم به عنوان 
اصلي ترين مجله سینمايي جريان روشنفكر سینما، مصداق همین 
اش��تباهات اس��ت. پخش اين گزارش در يك��ي از پربیننده ترين 
بخش هاي خبري در شبكه 3 سیما و دعوت مردم به تماشاي اين 
مستند و بعد از آن انتخاب اين مجله و قرار دادنش در سبد فرهنگي 
خود با چه سیاستي اتفاق مي افتد. بدون شك خبرنگار صدا و سیما 
و حتي بالاتر از آن سردبیر اين رسانه مهم بايد نسبت به جريانات 
مختلف فرهنگي آگاهي لازم را داشته باشند. آيا كساني كه مجوز 
تولید و پخش اين گزارش را داده اند، از مشي فكري گردانندگان اين 
مجله آگاهي دارند. آيا مطلع هستند كه بیماري امروز سینماي ايران 
و افتادن در دام اطوار هاي روشنفكرانه، بلايي است كه نويسندگان 

همین مجله بر سر سینماي ايران آورده اند؟

محمد صادق  عابدینی     دیده بان 

   جواد محرمي
جش�نواره فيلم فج�ر ك�ه در ابت�داي انقاب 
اس�امي ب�ه انگي�زه ارتق�اي هنر انق�اب در 
س�ينماي ايران آغ�از به كار ك�رد و ق�رار بود 
نم�ادي از روح متعال�ي هنر در كش�ور باش�د، 
امروز عاوه بر محتواي وارونه آثارش به نمادي 
از بي بندوب�اري و بي انضباط�ي مال�ي و البت�ه 
اش�رافي گري در عرصه هنر تبديل شده است. 
هرچه پی��ش مي رويم اين گزاره كه جش��نواره ها 
با منش و روش فعلي هیچ خی��ري براي فرهنگ 
و هنر كش��ور ندارند، بیش از پی��ش قابلیت اثبات 
پیدا مي كند. روز گذشته سامانه دسترسي آزاد به 
اطلاعات در پاسخ به سؤالي درباره میزان بودجه و 
هزينه سي و پنجمین دوره جشنواره فیلم فجر در 
دو بخش ملي و جهاني رقم 20 میلی��ارد را اعلام 
كرد؛ رشدي بي سابقه براي برگزاري يك جشنواره 
آن هم در وضعیتي كه كشور اساس��اً بايد اقتصاد 
مقاومتي را سرلوحه كار قرار دهد كه به نوعي طنز 

تلخ رويكردهاي دولت تدبیر و امید است!
  جشنواره اي كه ايوبي را عزل كرد

اينها ر ا بگذاريد كنار اينكه از سي و پنجمین دوره 
جشنواره فیلم فجر به خاطر حواشي و ساختار 
ضعیف محتواي��ي و اجرايي به عن��وان يكي از 
ضعیف ترين دوره هاي اين جشنواره ياد مي شود 
كه در نهايت منجر به عزل ايوبي از مقام سازمان 

سینمايي شد. 
گويا بريز و بپاش و هزينه هاي گزاف روندي عادي 
در دس��تگاه هاي اجرايي پیدا كرده است، پس از 
رس��وايي س��ال پیش درباره فیش هاي نجومي، 
مطالبه اي رس��انه اي براي اع��لام فیش حقوقي 
برخي مديران سینمايي نیز شكل گرفت كه پس از 
فروكش كردن تب آن به تدريج ديگر كسي سراغ 
اين موضوع را نگرفت، اما حیف و میل بودجه هاي 
دولتي فقط به اين موضوع ختم نمي شود و از دل 
بسیاري از طرح ها و مراس��م ها و هزينه كردهاي 
مختلف رقم هاي نجومي خودنمايي مي كند. همه 
اينها در سال هايي اتفاق مي افتد كه رويكرد اقتصاد 
مقاومتي الزامي براي دستگاه هاي اجرايي قلمداد 
مي ش��ود، هزينه 20 میلیاردي ب��راي برگزاري 
جشنواره فیلم فجر سال گذشته مشتي از خروار 
اس��ت. هزينه 20 میلیاردي جش��نواره فجر در 
حالي رقم خورده است كه هزينه آخرين جشنواره 
فجر در دولت س��ابق بیش��تر از 5 میلیارد نبوده 
اس��ت. فقط بیش از 8میلیارد اين بودجه صرف 
جدايي دو بخش بین الملل و داخلي فجر ش��ده 
است؛ اقدامي كه از سوي بسیاري از اهالي سینما 

غیركارشناسي شده تلقي مي شود.

   وقتي دبيرجشنواره زير بار اعام بودجه 
نرفت

حتي با محاسبه نرخ رش��د تورم كه دولت يازدهم 
همواره مدعي يك رقمي! شدن آن بوده است، باز 
هم رقم ياد شده رشدي غیرمنطقي و سرسام آور را 

نشان مي دهد آن هم در شرايط اقتصاد مقاومتي! 
گرچه رضا میركريمي )دبیر جشنواره جهاني فیلم 
فجر( در نشست خبري اين جشنواره كه بهار امسال 
برگزار شد، سؤال خبرنگار درباره میزان بودجه اين 
جشنواره را بي پاسخ گذاشته و گفته بود: »من مجاز 
نیستم اين بودجه را اعلام كنم، چون با وزارت ارشاد 
قرارداد بس��تم و آنها وظیفه دارند اگر خواس��تند 
براس��اس سیاست هايش��ان اين بودج��ه را اعلام 
كنند«، اما سرانجام رقم دقیق و كامل اين بودجه 
به صورت كلي اعلام شد. با ثبت يك درخواست در 
سامانه دسترسي آزاد به اطلاعات به میزان بودجه 
و هزينه سي و پنجمین دوره جشنواره ملي فیلم 
فجر كه در سال 95 و س��ي و پنجمین جشنواره 
جهاني فیلم فجر كه در بهار سال 96 برگزار شده 
اس��ت، س��رانجام اين رقم به تفكیك اعلام شد. 
اين س��امانه اعلام كرده اس��ت: براساس اطلاعات 
ارائه شده در اين سامانه، رقم دقیق بودجه و هزينه 
سي و پنجمین جشنواره فیلم فجر در بخش ملي 
معادل 11 میلی��ارد و 671 میلی��ون و 499 هزار 
و 973تومان بوده اس��ت و هزينه و بودجه سي و 
پنجمین جشنواره فیلم فجر در بخش جهاني نیز، 
معادل 8 میلیارد و 452 میلیون و 713 هزار و 943 

تومان اعلام شده است. 
   اختاف 9 ميلياردي بودجه با هزينه كرد 

جالب است كه پیش از اين روابط عمومي سازمان 
سینمايي بودجه جشنواره هاي فجر را 11 میلیارد 
تومان اعلام كرده بود. آيا اي��ن اختلاف رقم صرفاً 
براي گمراه كردن اصحاب رسانه مطرح شده بود يا 
روابط عمومي سازمان سینمايي تنها هزينه بخش 
ملي جش��نواره فجر را ارائه كرد ت��ا زمینه توجیه 
بعدي را باز گذاشته باش��د. جلیل اكبري صحت، 
مدير روابط عمومي سازمان سینمايي روز گذشته 
در گفت وگويي كوتاه با باشگاه خبرنگاران با تأيید 
رقم هزينه كرد سازمان س��ینمايي براي برگزاري 
جشنواره فیلم فجر لفاظي و كوچه علي چپ را به 
عنوان روش��ي كارآمد كه اين سال ها خوب جواب 
مي دهد، انتخاب كرده و گفته اس��ت: »انتشار آمار 
در قالب سامانه دسترس��ي آزاد به اطلاعات براي 
شفاف سازي امور انجام مي شود كه در نتیجه كمك 
مي كند به اين نكت��ه كه تمام نهاده��اي دولتي و 
غیر دولتي كه از بودجه عمومي بهره مند مي شوند، 

میزان هزينه كردشان را به مردم اطلاع دهند.«

   اشرافي گري كه پنهان نيست
ريخت و پاش در سازمان سینمايي چیزي نیست 
كه فقط از طريق بودجه اعلامي بتوان آن را حس 
كرد، تح��ولات مادي در زندگي مديران س��ازمان 
موضوع قابل انكاري نیس��ت. طبق شنیده ها رقم 
واقع��ي ريخت و پاش هاي جش��نواره فجر س��ال 
گذشته بیش از اين حرف هاست، منطق نداشتن 
رقم هاي اعلامي براي برگزاري جشنواره فیلم فجر 
را كه كنار برخي مصاديق ديگر بگذاريم بي اختیار 
واژه پولشويي برايمان تداعي مي شود. براي مثال 
مبالغ هنگفتي به بهانه اكران فیلم هاي جشنواره 
فجر در فرانسه و كانادا به يك فرد حقیقي ارائه شده 
است. اين در حالي است كه گفته مي شود سازمان 
س��ینمايي فقط 20 میلیارد بدهي مالیاتي دارد. 
اين رقم براي س��ازماني كه به دلیل امور فرهنگي 
از بسیاري از معافیت هاي مالیاتي برخوردار است، 

اعجاب آور است. 
   بي بركتي افسارگسيخته فرهنگي

حجت الله ايوبي را بايد پايه گذار هرج و مرج مالي در 
سازمان سینمايي قلمداد كرد، كسي كه با ژست هاي 
دهان پركن و تصمیمات خلق الساعه بودجه هاي 
نجومي را به پ��اي اقدامات غیركارشناسي ش��ده 
ريخت و جالب اس��ت ك��ه خل��ف او يعني محمد 
مهدي حیدريان نیز به رغم س��ردادن شعار تحول 
س��اختاري تا به حال صرفاً پا جاي پاي سلف خود 
گذاشته است و مي تواند به برگزاري پرهزينه ترين 
جش��نواره فجر تاريخ كش��ور افتخار كند! بخش 
عمده اي از بودجه خواري سینمايي به نام جشنواره 
فجر به بهانه تفكیك بخش ملي و بین المللي اين 
رويداد رقم خورده است، جشنواره جهاني فیلم فجر 
نه تنها از نظر ديپلماسي فرهنگي هیچ آورده اي براي 
كشور نداشته، بلكه تنها يك نمايش تبلیغاتي براي 
پر كردن كارنامه مديريتي ايوبي بود، كسي كه به 
جاي ارائه تصويري درست و زيبا از ايران، برخلاف 
همه جشنواره هاي بین المللي، تمام اعتبار خود را به 
پاي تنها يك ژانر سینمايي يعني رئالیسم افراطي و 

نمايندگان سینمايي اش در ايران ريخت. 
  اين پول ه�ا در جي�ب چه كس�اني رفته 

است؟
بايد مديران سینمايي ريز هزينه كرد اين 20میلیارد 
را در اختیار رس��انه ها قرار بدهند تا مشخص شود 
چقدر از اي��ن بودجه ص��رف مدي��ران، معاونان و 
مشاوران جشنواره شده است؟ چقدر صرف استخدام 
آقازادگان بدون رزومه در س��ینما در تیم مديريت 
جشنواره هايي مانند جهاني فجر شده است؟ مثلًا 
بد نیست بدانیم هزينه هاي تبلیغاتي، ستاد خبري و 
هزينه برگزاري افتتاحیه و اختتامیه و ستاد خبري 
جشنواره چقدر است و به چه كساني داده شده است. 
با اعلام رس��مي رقم ريخت و پاش هاي جش��نواره 
فیلم فج��ر و ناديده گرفتن رقم حی��ف و میل هاي 
غیررس��مي اين رويداد دولتي بار ديگر پشت پرده 
برگزاري جش��نواره هاي هنري مختلف در كشور 
خودنمايي مي كند؛ جش��نواره هايي كه يك شبه 
آفريده مي ش��وند و با يك س��روصداي رسانه اي 
صرف، چنگي بر بیت المال مي زنند و جیب عده اي 
را پر مي كنند و به طور طبیع��ي اثر آن در ارتقاي 
فرهنگ و هنر كشور بي بركتي مطلق است؛ چراكه 
از تاراج ثروت ملي تنها بي بركتي و خشكس��الي 
فرهنگي عايد كشور مي شود، وضعیت سینماي تلخ 
و ضدملي ايران اين موضوع را تأيید مي كند. يادمان 
نرود كه جشنواره فجر قرار بود نمونه و نمادي براي 

سینماي فجر انقلاب اسلامي باشد.

20 ميليارد هزينه برگزاري ضعيف ترين دوره جشنواره فيلم فجر
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روزى را به وسیله صدقه 

فرود آوريد.

    فرزين ماندگار 
 دبي�ر جش�نواره فيل�م و عك�س بيط�ار روز گذش�ته در 
نشس�ت خبري اين رويداد در پاس�خ به س�ؤال خبرنگار 
»جوان« كه پرس�يد آيا اين جش�نواره مخاطب هدف براي 
خود تعريف كرده اس�ت ي�ا خير ب�ه اين نكته اش�اره كرد 
كه براي ح�وزه مخاطبان آث�ار اين جش�نواره برنامه دارد. 
ناصر باكیده ديروز ضمن تشريح برنامه هاي نخستین جشنواره 
فیلم و عكس »بیطار« گفت: درهاي س��ازمان دامپزشكي به 
روي همه فیلمس��ازان و عكاسان در سراس��ر نقاط كشور باز 
اس��ت. وي از اينكه مراكز و سازمان هايي توانس��ته اند درگیر 
مأموريت خاص شان ش��وند و از حوزه سینما و عكاسي و ديگر 
حوزه هاي مرتب��ط با هنر در جهت اهداف خ��ود بهره بگیرند، 
اظهار خرس��ندي كرد. او با اش��اره به دوره نخست جشنواره 
»بیطار« بیان كرد: در درجه اول سعي داشتیم تا يك رفاقت و 
تعامل و آشنايي بین هنرمندان و نگاه هاي موجود در سازمان 

دامپزش��كي كش��ور و نگاه هاي متقابل هنرمندان و آشنايي 
س��ازمان دامپزش��كي با نگاه هاي ظريف هنرمندان در حوزه 
سینما و عكاس��ي ايجاد كنیم. باكیده با بیان اينكه جشنواره 
محلي براي ارزيابي و رقابتي توأم با رفاقت است، گفت: معناي 
لغوي اين جش��نواره برگرفته از يك فرهن��گ اصیل و قديمي 
بوده است كه باعث شد نام اين جشنواره را تحت عنوان »بیطار« 
نامگذاري كنیم. وي با بیان اينكه با توجه به ظرفیت هاي موجود 
در سراسر كشور و گستردگي نگاه هنرمندان، اين جشنواره در 
سه بخش مختلف تعريف شده اس��ت، توضیح داد: اولین نگاه 
»بیطار«، نگاهي جدي به استان هاي كش��ور و اتفاقاتي است 
كه در سراس��ر كش��ور ش��كل مي گیرد كه به ط��ور جدي در 
مدتي كمتر از 60 روز بالغ بر س��ي وچند هم انديش��ي برگزار 
شد؛ همچنین تلاش شد تا هنرمندان استان ها با سازمان هاي 
دامپزشكي و اهداف و نگاه هاي سازمان آش��نا شوند و در اين 

مدت به سوژه يابي دست پیدا كنند. 
باكیده ادامه داد: امیدواريم جش��نواره نه فقط چند روز، بلكه 
در جهت تداوم بهتر و تولید فیلم ق��رار گیرد و همین جا اعلام 
مي كنم فیلمسازان و مستندسازان مي توانند در جهت همكاري 
و تولید فیلم، طرح هاي خود را به ادارات كل استان ها يا روابط 
عمومي سازمان ارائه دهند. او با اشاره به مجموعه فعالیت هاي 
دبیرخانه  جش��نواره  »بیطار« اظهار كرد: در بخش عكس هزار 
و470 عكس از 74 ش��هر توس��ط 328 عكاس براي دبیرخانه 
ارسال شد كه هیئت داوران و انتخاب جشنواره 71 عكس را از 

61 عكاس كه شامل 28 شهر مي شود، انتخاب كرد.

دبير جشنواره  فيلم بيطار در پاسخ به سؤال خبرنگار »جوان« مطرح كرد
 اهداي مجموعه تحقيقات بيدل شناسي در آلمانبيطار قرار نيست مخاطب هدف نداشته باشد!

به بنياد بيدل دهلوي
مجلد چهارم از كتاب »انسان شناختي بیدل« 
با موضوع شناخت شناس��ي و روش ش��ناختي 
اش��عار بیدل تألیف بیدل ش��ناس نامدار دكتر 
نورالحق كاوش كه در انتشارات آيدا در بوخوم 
آلمان منتشر شد، به همراه سه جلد ديگر اين 
اثر پژوهش��ي به دبیرخانه بنیاد بیدل دهلوي 

اهدا شد. 
دكتر نورالحق كاوش، بیدل شناس مشهور در سه 
جلد گذشته مجموعه آثار پژوهشي اش درباره 
مهم ترين پیش��ینه هاي دور و نزديك اثرگذار 

برهستي- جهان- انسان شناختي بیدل تحقیقات كم سابقه و جامعي ارائه كرده است. 
دكتر نورالحق كاوش كه اهل هرات افغانستان اس��ت اكنون سال هاست در كشورآلمان 
اقامت دارد و به تحقیق و تدريس مشغول اس��ت. وي پیش از اين چندين اثر ارزشمند و 

روشمند تحقیقي درباره تجلي عرفان در آثار بزرگان زبان فارسي تألیف كرده است. 
او يكي از مهمانان پنجمین كنگره بین المللي عرس بیدل اس��ت كه مقاله اي را با عنوان 

»اصالت انسان« در شعر بیدل به دبیرخانه كنگره ارسال كرده است. 
دكتر نورالحق كاوش اظهار امیدواري كرد كه حاصل يك عمر تحقیق و پژوهش خود را 
در حوزه بیدل شناسي بعد از اين در بنیاد بیدل دهلوي چاپ و منتشر كند و از اين رهگذر 

بتواند با جامعه ادبي و مخاطبان گسترده ايراني ارتباط برقرار كند. 
دكتر نورالحق كاوش در آثار خود علاوه بر وجوه ادبي و بلاغي آثار بیدل، به تشريح و تفسیر 

افكار و انديشه هاي آن شاعر بزرگ پرداخته است. 

    كتاب

   وحيد  مهری
مهدي مظلومي كارگردان سينما  و تلويزيون كه آخرين 
ساخته  س�ينمايي اش، نوروز امس�ال به اكران عمومي 
رس�يد، در جديدترين مصاحبه خ�ود از قطع همكاري 
خود ب�ا ش�بكه GEM خب�ر داده و گفته اس�ت پس از 
ترور س�عيد كريميان، اختاف سليقه بس�يار زيادي با 
مديران جديد اين شبكه ماهواره اي پيدا كرده و تصميم 
گرفته است از اين ش�بكه جدا ش�ود. اين كارگردان از 
تأس�يس ش�ركت جديدي به مديريت خود در كش�ور 
تركيه خبر مي دهد و مي گويد ك�ه در آينده قصد دارد 
سريال هايي را كه مي سازد، از طريق اينترنت پخش كند. 
مهدي مظلومي مدتي اس��ت از ش��بكه GEM جدا شده 
اس��ت، پیش از او چند هنرمند ديگر كه از ايران مهاجرت 
كرده و به اين ش��بكه پیوس��ته بودند نیز از اين تلويزيون 
فارسي زبان جدا شده اند. او درباره علت جدايي  خود از اين 
شبكه به خبرآنلاين مي گويد: »بعد از اتمام مجموعه طنز 
»شهر قشنگ«، كارهايي پیشنهاد مي شد كه ارتباط خوبي 
با آنها نمي گرفتم، با توجه به اين شرايط اصرار من به ساخت 
سري دوم »شهر قشنگ« بود، اما مشكلاتي كه در فضاي 
شبكه وجود داشت، امكان ش��روع سري دوم شهرقشنگ 
را تقريباً نش��دني كرد؛ مخصوصاً مواضع مدير جديد دفتر 
آنتالیا. به همین دلیل من با توجه به تغییر ش��رايط همان 

 موقع از گروه GEM خارج شدم. «
مظلومي با اينكه نزديك به هشت ماه است از GEM جدا 
شده است، درباره دلیل جدايي خود از اين شبكه مي گويد: 
»مشكل من بیشتر مواضع مديريت جديد دفتر آنتالیا بود 
 GEM كه شرايط كار را سخت مي كرد و بعد از ترور مدير
اين مواضع بدتر شد، به طوري كه اختلاف سلیقه و نظر، كاملًا 
شديدتر شد. با توجه به اينكه مدتي بود از گروه GEM جدا 
شده بودم، تصمیم به ادامه فعالیت خارج از GEM گرفتم. 
الان هم مدتي است كه بعد از ثبت يك شركت خصوصي در 
تركیه به طور مستقل استارت فعالیت هاي تصويري را زده ام 
و به عنوان اولین كار سريال »شهرقشنگ 2« را جهت پخش 

از طريق اپلیكیشن شروع كرده ايم.«
كارگردان »سه بیگانه« در پاسخ به اين سؤال كه آيا پروژه 
پیوس��تن هنرمندان ايراني به ش��بكه GEM را شكست 
خورده مي داند يا خیر؟ مي گوي��د: »هیچ بازيگري به خاطر 
من به GEM نپیوست. تنها يك مورد آقاي سیرتي بودند 
كه با توجه به اينكه س��ال ها قبل در تئاتر »ب��اغ آلبالو«ي 

آقاي ركن الدين خس��روي با هم كار كرده بوديم و ايش��ان 
از بیكاري ش��ان گفتند، من براي كمك كردن به ايش��ان، 
پیشنهاد حضور به صورت پروژه اي به مدت سه ماه در »شهر 
قشنگ« را دادم كه ايشان هم فوري پذيرفتند و آمدند، اما 
متأس��فانه كیفیت كارش��ان نظر من را تأمین نمي كرد كه 
تصمیم به حذف و تسويه گرفتیم، اما از علت مهاجرت ساير 
بازيگران خیلي اطلاع ندارم، چون دلايل مختلف بود. بعضي 
قصد پناهندگي داشتند، بعضي قصد مهاجرت و بعضي قصد 
كار موقت،اما در نهايت با توجه به ش��رايطي كه پیش آمد 
در واقع حضور بازيگران ايراني موفقی��ت خاصي به  دنبال 
نداشت.« مظلومي نظرش را درباره ادامه فعالیت در خارج 
از كشور و بازگشت به ايران در صورت فراهم شدن شرايط 
اين طور بیان مي كند: »م��ن به قصد كار كردن از كش��ور 
خارج شدم نه صرفاً به قصد كار در GEM، به همین دلیل 
اكنون كه GEM براي من تمام شده به برنامه ريزي اي كه 
كرده بودم به طور مس��تقل ادامه مي دهم. بحث برگش��تن 
يا برنگشتن هم مطرح نیس��ت، چون من مملكت خودم را 
دوست دارم و س��عي كردم در خارج از كشور هم كارهايي 
بكنم كه باعث ش��ادي مخاطبان ايراني باشد. در ادامه هم 
در همین راس��تا فعالیت خواهم كرد و قطعاً دوباره به وطن 
برمي گردم، حتي اگر اجازه كار و فعالیت در حوزه تلويزيون 
و سینما را نداشته باشم.«  او همچنین در پاسخ به اين سؤال 
كه اگر به دو س��ال پیش برگردد باز هم اين راه را انتخاب 
مي كند يا خیر، مي گويد: »چون قصد تجربه كار در خارج 
از كشور را داشتم، شايد كمي سنجیده تر و با برنامه ريزي 
بهتر و حتي شكل ديگري عمل مي كردم. فعالیت مستقل 
من هیچ ربطي به ش��بكه GEM ندارد و مسیر ديگري را 
طي مي كند. كار من ساخت و تولید كارهاي نمايشي است 
و در همین راستا اقدام به ساخت سريال اينترنتي كردم كه 

به زودي از طريق اپلیكیشن پخش خواهد شد.«


